

COUR SUPÉRIEURE

CANADA
PROVINCE DE QUÉBEC
DISTRICT DE MONTRÉAL

N°: 500-06-000710-141

DATE : Le 18 mai 2016

SOUS LA PRÉSIDENTE DE : L'HONORABLE CHRISTIAN J. BROSSARD, J.C.S.

RINO PETRELLA
Requérant

c.

**OSRAM SYLVANIA, INC.,
OSRAM SYLVANIA PRODUCTS, INC.
et OSRAM SYLVANIA LTÉE**
Intimées

JUGEMENT

(Approbations relatives à des avis et formulaires)

[1] **CONSIDÉRANT** la demande d'autorisation de Rino Petrella d'exercer l'action collective en l'instance, intitulée *Motion to Authorize the Bringing of a Class Action & to Ascribe the Status of Representative* (la « demande d'autorisation d'exercer une action collective »);

[2] **CONSIDÉRANT** que dans l'immédiat Rino Petrella s'adresse au Tribunal pour qu'il approuve, d'une part, un avis d'audition de sa demande d'autorisation d'exercer l'action collective aux seules fins d'approbation d'un règlement de cette action collective et, d'autre part, divers formulaires destinés aux membres du groupe visé par l'action collective (les « membres du groupe »)¹;

¹ La demande est présentée dans une *Motion by Petitioner to Approve the Form and Content of the Notice of the Authorization and Settlement Approval Hearing in Québec (the "Pre-Approval Notice"), for Approval of the Method of Dissemination of the Pre-Approval Notice (the "Notice Plan"), to Approve the Form and Content of the Claim Form, and to Approve the Form and Content of the Opt-Out Form.*

[3] **CONSIDÉRANT** les documents déposés auprès du Tribunal, incluant l'*Entente de règlement d'actions collectives* intervenue entre les parties en date du 1^{er} décembre 2015 conditionnellement à l'approbation des tribunaux (l'« entente de règlement »);

[4] **CONSIDÉRANT** les plaidoiries des avocats des parties à cet égard;

[5] **CONSIDÉRANT** que par leur contenu, leur forme et le mode de diffusion convenu, l'avis et les formulaires proposés par les parties et dont Rino Petrella demande l'approbation sont raisonnables et convenables;

[6] **CONSIDÉRANT** les articles 581 et 590 du *Code de procédure civile*;

[7] **CONSIDÉRANT** le consentement des parties;

* *

[8] **CONSIDERING** Rino Petrella's Motion to Authorize the Bringing of a Class Action & to Ascribe the Status of Representative (the "Motion for a Class Action");

[9] **CONSIDERING** that at this stage Rino Petrella is asking that the Court approve a notice of hearing of his Motion for a Class Action for purposes only of approval of a settlement of the class action, as well as various forms intended for the members of the class on behalf of which Rino Petrella is seeking to institute the class action (the "Members of the Class");²

[10] **CONSIDERING** the material filed in the Court record, including the Canadian Class Action Settlement Agreement entered into by the parties as at December 1, 2015 contingent on approval by the Courts (the "Settlement Agreement");

[11] **CONSIDERING** the submissions of counsel for the Petitioner and counsel for the Respondents;

[12] **CONSIDERING** that, per their content, form and manner of dissemination agreed upon, the notice and forms proposed by the parties are reasonable and appropriate;

[13] **CONSIDERING** Articles 581 and 590 of the *Code of Civil Procedure*;

[14] **CONSIDERING** the parties' consent;

FOR THOSE REASONS, THE COURT:

[15] **ACCUEILLE** la demande suivante :
Motion by Petitioner to Approve the Form and Content of the Notice of the Authorization and Settlement Approval

[15] **GRANTS** the Motion by Petitioner to Approve the Form and Content of the Notice of the Authorization and Settlement Approval Hearing in Quebec (the "Pre-

² The application is made in a Motion by Petitioner to Approve the Form and Content of the Notice of the Authorization and Settlement Approval Hearing in Quebec (the "Pre-Approval Notice"), for Approval of the Method of Dissemination of the Pre-Approval Notice (the "Notice Plan"), to Approve the Form and Content of the Claim Form, and to Approve the Form and Content of the Opt-Out Form.

Hearing in Québec (the "Pre-Approval Notice"), for Approval of the Method of Dissemination of the Pre-Approval Notice (the "Notice Plan"), to Approve the Form and Content of the Claim Form, and to Approve the Form and Content of the Opt-Out Form, selon les conclusions qui suivent;

[16] **DÉCLARE** que, sauf indication contraire au présent jugement ou modification par celui-ci, les termes utilisés aux présentes ont la signification qui leur est attribuée à l'entente de règlement;

[17] **FIXE** l'audition de la demande d'autorisation d'exercer une action collective et de la demande d'approbation de l'entente de règlement au 30 août 2016, à 9h15, au Palais de justice de Montréal, 1, rue Notre-Dame Est, Montréal (Québec), dans une salle d'audience à être déterminée et qui sera indiquée par avis affiché au Palais de justice de Montréal;

[18] **ORDONNE** que ces date et heure d'audience soient indiquées dans l'*Avis de préapprobation* et publiées sur le *Site Web du Règlement* et que toute date de report ou d'ajournement soit publiée sur le *Site Web du Règlement*;

[19] **DÉCLARE** que le tribunal sera appelé lors de cette audience à décider :

- a. s'il autorise, aux fins de règlement seulement, l'exercice de l'action collective en l'instance et s'il attribue le statut de représentant au requérant Rino Petrella;
- b. s'il approuve l'entente de règlement;
- c. s'il accorde, en tout ou en partie, la demande pour honoraires et débours des avocats représentant les membres du groupe et taxes afférentes;

Approval Notice"), for Approval of the Method of Dissemination of the Pre-Approval Notice (the "Notice Plan"), to Approve the Form and Content of the Claim Form, and to Approve the Form and Content of the Opt-Out Form, according to the following conclusions:

[16] **DECLARES** that, except as otherwise specified in, or modified by, this judgment, capitalized terms used herein shall have the meaning ascribed in the Settlement Agreement;

[17] **SETS** the hearing of the Motion for a Class Action and of the application for approval of the Settlement Agreement to August 30, 2016 at 9:15, at the Montreal Courthouse, 1, Notre-Dame Street East, Montreal, Quebec, in a courtroom to be determined and to be indicated by the posting of the information at the Montreal Courthouse;

[18] **ORDERS** that the foregoing hearing date and time be set forth in the Pre-Approval Notice and be posted on the Settlement Website and that any postponement or adjournment date be posted on the Settlement Website;

[19] **DECLARES** that at the foregoing hearing the Court will be asked to decide:

- a. whether to authorize, for settlement purposes only, the bringing of the class action and to appoint the Petitioner, Rino Petrella, as representative of the Members of the Class;
- b. whether to approve the Settlement Agreement;
- c. whether Class Counsel's application for fees, disbursements and applicable taxes should be granted,

- d. s'il accorde une rémunération incitative à Rino Petrella à titre de représentant des membres du groupe; et
- e. de toute autre question que le tribunal jugera appropriée;

[20] **APPROUVE** l'*Avis de préapprobation* substantiellement selon la forme et le contenu de l'annexe E jointe au présent jugement;

[21] **ORDONNE** que l'*Avis de préapprobation* soit publié et diffusé de la manière suivante :

1. par l'*Administrateur des Réclamations*:
 - a. une fois dans un format d'environ 1/3 de page publicitaire dans la publication hebdomadaire des médias d'information *La Presse+*, *Le Journal de Montréal*, *The Montreal Gazette*, *Le Soleil*, *Le Journal de Québec*, *La Tribune de Sherbrooke* et *Le Nouvelliste de Trois-Rivières* ; et
 - b. par affichage sur le *Site Web du Règlement* ; et
2. par les avocats représentant les membres du groupe:
 - a. par une campagne publicitaire payée selon le mode « coût par clic » sur le moteur de recherche Google, sur Facebook et sur Twitter; et
 - b. par affichage sur le site internet des avocats des membres du groupe à www.clg.org et sur leurs pages Facebook et Twitter;

in whole or in part;

- d. whether to grant an honorarium award to Rino Petrella as the class representative; and
- e. any other matter as the Court may deem appropriate;

[20] **APPROVES** the form and content of the Pre-Approval Notice substantially as set forth in Exhibit R-2 attached hereto;

[21] **ORDERS** that the Pre-Approval Notice be published and disseminated as follows:

1. by the Claims Administrator:
 - a. once in the form of an approximately 1/3 of a page advertisement in the weekly edition of the news media *La Presse+*, *Le Journal de Montréal*, *The Montreal Gazette*, *Le Soleil*, *Le Journal de Québec*, *La Tribune de Sherbrooke* and *Le Nouvelliste de Trois-Rivières*; and
 - b. posting it on the Settlement Website; and
2. by Class Counsel:
 - a. paid Google keyword, Facebook and Twitter campaigns; and
 - b. posting it on Class Counsel's website at www.clg.org, Facebook and Twitter pages;

[22] **ORDONNE** que l'*Administrateur des Réclamations* paie les frais de diffusion de l'*Avis de préapprobation* à même le *Compte* (prévu à l'entente de règlement);

[23] **DÉSIGNE** provisoirement Le Groupe Bruneau à titre d'*Administrateur des Réclamations* aux fins de l'accomplissement des tâches qui sont confiées à celui-ci par l'entente de règlement, jusqu'à l'audition de la demande d'autorisation d'exercer une action collective et de la demande d'approbation de l'entente de règlement;

[24] **APPROUVE** le *Formulaire de Réclamation provisoire* substantiellement selon la forme et le contenu de l'annexe B jointe au présent jugement;

[25] **APPROUVE** le *Formulaire provisoire d'exclusion* substantiellement selon la forme et le contenu de l'annexe G jointe au présent jugement;

[26] **ORDONNE** que l'*Administrateur des Réclamations* et que les avocats représentant les membres du groupe rendent un compte détaillé de leurs frais de diffusion de l'*Avis de préapprobation*, lequel compte devra accompagner la demande d'approbation de l'entente de règlement;

[27] **ORDONNE** qu'un exemplaire du présent jugement soit affiché sur le *Site Web du Règlement*;

[28] **LE TOUT**, sans frais de justice.

[22] **ORDERS** that the Claims Administrator pay the costs for the dissemination of the Pre-Approval Notice from the Account (provided for in the Settlement Agreement);

[23] **APPOINTS** provisionally the Bruneau Group as Claims Administrator for the purposes of accomplishing the tasks that devolve to it pursuant to the Settlement Agreement, until the hearing of the Motion for a Class Action and of the application for approval of the Settlement Agreement;


[24] **APPROVES** the form and content of the Provisional Claim Form substantially as set forth in Exhibit R-3 attached hereto;

[25] **APPROVES** the form and content of the Provisional Opt-Out Form substantially as set forth in Exhibit R-4 attached hereto;

[26] **ORDERS** that the Claims Administrator and Class Counsel render a detailed accounting of the costs for the dissemination of the Pre-Approval Notice, which shall accompany the application for approval of the Settlement Agreement;

[27] **ORDERS** that a copy of this judgment be posted on the Settlement Website;

[28] **THE WHOLE** without legal costs.



CHRISTIAN J. BROSSARD, J.C.S.

M^e Jeff Orenstein

M^e Andrea Grass

GROUPE DE DROIT DES CONSOMMATEURS/ CONSUMER LAW GROUP INC.

Avocats du requérant

M^e Robert E. Charbonneau

BORDEN LADNER GERVAIS, S.E.N.C.R.L., S.R.L.

Avocat des intimées

Date d'audience : 22 mars 2016

Mise en délibéré : 4 avril 2016

Réouverture des débats : 21 avril 2016

Remise en délibéré : 4 mai 2016

Annexe « E »

Avis de préapprobation

**Si vous avez acheté des phares automobiles de remplacement Sylvania
Vous pourriez obtenir de l'argent d'un Règlement d'une action collective**

Des informations détaillées et des mises à jour sont disponibles sur le Site Web du Règlement: www.AutolightClaims.ca

Une proposition de Règlement à l'échelle du Canada d'actions collectives relatives à la mise en marché et la vente de phares automobiles Osram Sylvania a été négociée. S'il est approuvé par les Tribunaux, ce Règlement prévoit des bénéfices aux acheteurs des « Produits visés » suivants :

- Phares automobiles de remplacement SilverStar ULTRA, SilverStar, XtraVision ou Cool Blue
- Feux de croisement scellés SilverStar, XtraVision, ou Cool Blue
- Phares antibrouillard ou phares auxiliaires SilverStar

ÊTES-VOUS CONCERNÉS ?

Vous pourriez être un membre du Groupe si vous avez acheté au Canada, un des Produits visés, du 22 septembre 2005 au 31 décembre 2014.

EN QUOI CONSISTE CETTE ACTION COLLECTIVE ?

La poursuite allègue que Osram Sylvania, Inc., Osram Sylvania Products, Inc. et Osram Sylvania, Ltd. (« Sylvania ») ont fait de la publicité trompeuse selon laquelle l'éclairage de certains de ses phares automobiles de remplacement est plus lumineux, fournit un faisceau plus large et permet au conducteur de voir plus loin sur la route que l'éclairage halogène standard. Elle allègue également que Sylvania omettait de fournir de l'information importante concernant la durée de vie réduite des ampoules de remplacement. Sylvania nie toute faute. Les tribunaux n'ont pas décidé qui a raison, puisque les parties sont parvenues à une Entente de Règlement.

QUE PRÉVOIT LE RÈGLEMENT ?

Un Règlement au montant minimum de 1 150 000 \$ CAN (le « Montant minimum de Règlement ») et d'un maximum de 1 750 000 \$ CAN (le « Plafond du Règlement ») destiné à payer les réclamations des Membres admissibles du Groupe et les coûts des avis, les déboursés et honoraires d'administration des réclamations, les honoraires et déboursés des avocats du Groupe et l'indemnité du représentant du Groupe. De plus, Sylvania a aussi modifié l'emballage de certains produits. Tous les détails sur le Règlement sont affichés sur le site web www.AutolightClaims.ca.

QUEL DÉDOMMAGEMENT POUVEZ-VOUS RECEVOIR?

Chaque membre du Groupe qui se qualifie peut être admissible à l'une des rémunérations suivantes, sans égard au nombre de produits achetés :

Produits visés	Montant initial	Montant maximum
Phares automobiles de remplacement SilverStar ULTRA, SilverStar, XtraVision ou Cool Blue	12.00 \$	24.00 \$
Feux de croisement scellés SilverStar, XtraVision, ou Cool Blue	12.00 \$	24.00 \$
Phares antibrouillard ou phares auxiliaires SilverStar	12.00 \$	24.00 \$

Chaque Membre du Groupe qui soumet une réclamation valide aura droit au paiement décrit ci-dessus¹, tant que le montant total d'indemnisation ne dépasse pas le Plafond du Règlement. Si le montant total de toutes les réclamations présentées par tous les membres du Groupe dépasse le Plafond du Règlement, l'indemnisation versée à chaque Membre admissible du Groupe sera réduite proportionnellement.

COMMENT RÉCLAMER UN PAIEMENT?

Pour obtenir compensation, les membres admissibles du Groupe doivent soumettre un Formulaire de réclamation à l'Administrateur des réclamations via le Site Web du Règlement, par courriel ou par la poste. Le Formulaire de réclamation ne prend que 3 à 5 minutes à remplir. Aucune preuve d'achat n'est nécessaire.

QUAND DEVRAIS-JE FAIRE UNE RÉCLAMATION?

Immédiatement - le formulaire de réclamation est déjà disponible sur le site Web du Règlement à www.AutolightClaims.ca ou vous pouvez en obtenir un en communiquant avec l'Administrateur des réclamations au **1-844-562-4210**. Vous devriez agir le plus tôt possible et idéalement avant l'Audience d'approbation du Règlement, au cours de laquelle le délai sera prorogé. Un délai final sera alors fixé si le Règlement est approuvé par les tribunaux. Veuillez consulter le Site Web du Règlement pour être informé à jour quant aux délais fixés par les tribunaux.

QUELLES SONT VOS OPTIONS?

Si vous êtes un Membre du Groupe, vous pouvez (1) envoyer un Formulaire de réclamation ; (2) vous objecter au Règlement ; (3) vous exclure du Règlement ; ou (4) ne rien faire.

Si vous ne voulez pas être lié par le Règlement, vous devez vous exclure. Pour ce faire, vous devez compléter et soumettre un Formulaire d'exclusion à l'Administrateur des réclamations. La façon de vous exclure est précisée sur le formulaire qui se trouve sur le Site Web du Règlement; l'échéance pour le faire sera fixée par les Tribunaux. Les résidents du Québec doivent de plus donner un avis au greffier de la Cour supérieure du

¹ Moins la retenue à verser au Fonds d'aide aux recours collectifs (pour les résidents du Québec seulement et le cas échéant).

Québec. Si vous vous excluez, vous ne pouvez pas vous objecter au Règlement, vous ne serez pas lié par l'Entente de Règlement et vous ne pourrez pas obtenir de paiement en vertu du Règlement, mais vous pourriez toutefois déposer une poursuite individuelle.

Si vous souhaitez vous objecter au Règlement proposé ou faire des représentations quant à celui-ci, vous devez être présents lors de l'Audience d'approbation du Règlement. Vous devriez également aviser l'Administrateur des réclamations par écrit par l'entremise du site web, par courriel ou par la piste au moins quinze (15) jours avant l'Audience d'approbation en fournissant vos motifs de façon sommaire.

QUAND ET OÙ SE TIENDRONT LES AUDIENCES D'APPROBATION DEVANT LES TRIBUNAUX ?

La Cour supérieure de l'Ontario et la Cour supérieure du Québec tiendront des Audiences pour déterminer si elles approuvent le Règlement. Chacun des Tribunaux doit être convaincu que le Règlement est juste, raisonnable et dans le meilleur intérêt des Membres du Groupe.

Les Audiences d'approbation du Règlement sont prévues comme suit:

Action de l'Ontario – 00 Mois, 2016 à 9 h 30 dans la salle xxx du palais de justice situé au 161, rue Elgin., Ottawa, Ontario.

Action du Québec – 00 Mois, 2016 à 9 h 30 dans la salle 2.08 du palais de justice de Montréal situé au 1, rue Notre-Dame Est, Montréal, Québec.

Vérifiez le Site Web du Règlement pour confirmer les dates, lesquelles pourraient changer. Vous n'êtes pas obligé d'assister aux Audiences, mais vous pouvez le faire si vous le souhaitez. Toutefois, vous devez vous présenter si vous souhaitez vous objecter au Règlement proposé ou faire des représentations quant à celui-ci.

QUAND SERAI-JE PAYÉ?

Les chèques ne commenceront à être envoyés aux membres admissibles du Groupe qu'à compter du [DATE 150 jours des auditions de la demande d'approbation du règlement] au plus tôt, en supposant que le Règlement est approuvé et que l'ordonnance / le jugement soit final et définitif.

COMMENT OBTENIR PLUS D'INFORMATION?

Cet avis résume le Règlement proposé. Des informations détaillées figurent à l'Entente. Vous pouvez obtenir une copie de l'Entente et des informations sur la façon d'obtenir ou de déposer un formulaire de réclamation, de s'exclure et s'objecter à l'Entente, sur le Site Web du Règlement www.AutolightClaims.ca. Pour toute autre information, veuillez communiquer avec l'Administrateur des réclamations:

Groupe Bruneau Inc.
Nelson PO, 20187-322 rue Rideau
Ottawa, Ontario K1N 5Y5
Tél : 1-844-562-4210
Courriel : info@autolightclaims.ca

QUI ME REPRÉSENTE?

L'avocat du Groupe, ou le cabinet d'avocats représentant le demandeur, est le suivant :

Groupe de droit des consommateurs inc.
251 Ave Laurier, Ouest
Ottawa, Ontario K1P 5J6
jorenstein@clg.org

Groupe de droit des consommateurs inc.
1030 rue Berri, Suite 102
Montréal, Québec H2L 4C3
agrass@clg.org

Les Tribunaux entendront également la demande des avocats du Groupe pour l'approbation de leurs honoraires, déboursés et taxes applicables. Les avocats du Groupe ont intenté ce recours sur une base d'honoraires à contingence et ont accepté que leurs honoraires ne soient payés que s'il survenait un règlement ou un résultat positif. Ils demanderont aux Tribunaux d'approuver et de fixer leurs honoraires extrajudiciaires à 525,000 \$ CAN, plus les taxes applicables, ainsi que des honoraires de 5,000 \$ CAN pour chacune des personnes désignées/représentants des demandeurs, qui seront payées à partir du Montant du Règlement.

Pour demeurer à jour et vérifier les délais pour déposer une réclamation ou pour s'exclure, veuillez consulter le Site Web du Règlement.

Le présent avis a été approuvé par la Cour supérieure de justice de l'Ontario et la Cour supérieure du Québec.

B. INFORMATIONS D'ACHAT

Avez-vous acheté un des produits ci-après du 22 septembre 2005 au 31 décembre 2014?

OUI NON

- Phares automobiles de remplacement SilverStar ULTRA, SilverStar, XtraVision ou Cool Blue
- Feux de croisement scellés SilverStar, XtraVision, ou Cool Blue
- Phares antibrouillard ou phares auxiliaires SilverStar

C. SIGNEZ ET DATEZ VOTRE FORMULAIRE DE RÉCLAMATION

Je déclare ou affirme, sous peine de poursuite judiciaire pour fausse déclaration, que les informations contenues dans ce Formulaire de réclamation sont véridiques et exactes au meilleur de ma connaissance. Je comprends que mon formulaire de réclamation peut être soumis à des contrôles et examen de la Cour.

Signature: _____ Date: _____

D. Explications

Aucune preuve d'achat n'est nécessaire pour présenter une réclamation

Les montants payés aux Membres admissibles du Groupe varient selon le nombre et les montants réclamés par tous les Membres du Groupe et d'autres ajustements et déductions, tel que prévu à l'Entente. Le montant pourrait se situer entre 12 \$ CAN et un maximum de 24 \$ CAN, moins la retenue à verser au Fonds d'aide aux recours collectifs (pour les résidents du Québec seulement et le cas échéant), sans égard au nombre de produits achetés. Si le montant total de toutes les réclamations présentées par tous les Membres du Groupe dépasse le montant total disponible, l'indemnisation versée à chaque Membre admissible du Groupe sera réduite proportionnellement.

Soyez avisé que les chèques commenceront à être envoyés aux Membres du Groupe qui sont admissibles à une indemnisation en vertu des présentes au plus tôt [DATE150 jours des auditions de la demande d'approbation du règlement] au plus tôt.

Si vous déménagez entre le moment où vous soumettez ce Formulaire de Réclamation et la date à laquelle le paiement est effectué, il est de votre responsabilité d'informer l'Administrateur des réclamations de votre changement d'adresse.

Des questions? Visitez www.AutolightClaims.ca ou appelez, sans frais, 1-844-562-4210.

Annexe « G »

Formulaire provisoire d'exclusion

**LITIGE RELATIF À LA MISE EN MARCHÉ AU CANADA DES PHARES
AUTOMOBILES OSRAM SYLVANIA**

Formulaire d'exclusion

Les Membres du Groupe sont liés par les termes de l'Entente, à moins qu'ils ne s'excluent de l'action collective.

Si vous vous excluez, vous ne pourrez présenter une réclamation ou recevoir de compensation en vertu de l'Entente. Si vous vous excluez, sachez qu'il y a des délais de rigueur pour déposer votre propre demande formelle en justice. En vous excluant, vous aurez la pleine responsabilité de prendre toutes les mesures juridiques nécessaires pour protéger vos droits à une telle demande.

Si vous souhaitez vous exclure, vous devez remplir et soumettre par la poste le présent formulaire d'exclusion à l'adresse suivante:

Règlement concernant les phares automobiles de remplacement Sylvania
Nelson PO, 20187-322 rue Rideau
Ottawa, Ontario K1N 5Y5

Les Membres du Groupe qui veulent s'exclure et qui sont des résidents du Québec doivent DE PLUS donner un avis écrit au greffier de la Cour supérieure du Québec à l'adresse suivante:

Greffier de la Cour supérieure du Québec
Palais de Justice de Montréal
1, rue Notre-Dame Street Est
Montréal (Québec) H2Y 1B6
Dossier de Cour no. 500-06-000710-141

**CECI N'EST PAS UN FORMULAIRE D'INSCRIPTION OU UN FORMULAIRE DE
RÉCLAMATION.**

IL VOUS EXCLUT DU RÈGLEMENT.

**NE PAS UTILISER CE FORMULAIRE SI VOUS SOUHAITEZ RECEVOIR DES
PRESTATIONS EN VERTU DU RÈGLEMENT.**

Nom:	_____
Adresse:	_____ _____
Téléphone:	_____
Courriel:	_____
Identification de la personne signant ce formulaire d'exclusion (veuillez cocher):	
Je déclare que j'ai acheté un des produits couverts au cours de la Période désignée et que je suis le membre identifié ci-dessus. Je signe ce formulaire dans le but de m'exclure du droit aux prestations prévues à l'Entente.	
Raison de l'exclusion (facultatif):	
_____ _____ _____	
JE COMPRENDS QU'EN M'EXCLUANT JE NE SERAI PLUS ÉLIGIBLE À LA COMPENSATION PRÉVUE À L'ENTENTE DE RÈGLEMENT DE L'ACTION COLLECTIVE CONCERNANT LES PRATIQUES DE MARKETING ET DE VENTE DES PHARES AUTOMOBILES DE REMPLACEMENT OSRAM SYLVANIA	
Je souhaite m'exclure de l'Entente de Règlement de l'action collective concernant les pratiques de mise en marché et de vente des phares automobiles de remplacement Osram Sylvania au Canada.	
DATE: _____	_____
	Nom du Membre du Groupe

	Signature du Membre du Groupe

Exhibit R-2
Pre-Approval Notice

**If You Bought Sylvania Automotive Lighting
You Could Get Money from a Class Action Settlement**

Detailed information and updates are available on the Settlement Website:
www.AutolightClaims.ca

A proposed Canada-wide Settlement has been negotiated in class actions relating to the marketing and sales of Osram Sylvania Premium Automotive Lighting. If approved by the Courts, this Settlement will provide benefits to purchasers of the following "Covered Products":

- SilverStar ULTRA, SilverStar, XtraVision, or Cool Blue replacement headlight capsules;
- SilverStar, XtraVision, or Cool Blue sealed beam headlights; or
- SilverStar fog or auxiliary lights.

ARE YOU INCLUDED?

You may be a Class Member if you purchased a Covered Product in Canada from September 22, 2005 until December 31, 2014.

WHAT IS THIS CASE ABOUT?

The lawsuits claim that Osram Sylvania, Inc., Osram Sylvania Products, Inc. and Osram Sylvania, Ltd. ("Sylvania") misrepresented that certain replacement automotive lighting is brighter, provides a wider beam and allows drivers to see farther down the road than standard halogen lighting. It also claims that Sylvania omitted material information regarding the reduced life of the replacement lighting. Sylvania denies that it did anything wrong. The Courts did not decide which side was right. Instead, the parties have decided to settle.

WHAT DOES THIS SETTLEMENT PROVIDE?

A Settlement Amount of not less than CDN \$1,150,000 (the "Settlement Fund Minimum") and not more than CDN \$1,750,000 (the "Settlement Cap Maximum") is intended to pay claims to eligible Class Members, Notice Costs, Claims Administration Fees and Expenses, Class Counsel Fees and Expenses, and Honorarium Awards to the Representative Plaintiffs. In addition, Sylvania has also modified certain product(s) packaging. Full details about the Settlement are available on the Settlement Website at www.AutolightClaims.ca.

WHAT TYPE OF COMPENSATION CAN YOU RECEIVE?

Individual Class Member may qualify for Compensation for one of the following, irrespective of how many products have been purchased:

Covered Products	Initial Amount	Maximum Amount
SilverStar ULTRA, SilverStar, XtraVision, or Cool Blue replacement headlight capsule	\$12.00	\$24.00

SilverStar, XtraVision, or Cool Blue sealed beam headlights	\$12.00	\$24.00
SilverStar fog or auxiliary lights	\$12.00	\$24.00

For each Claimant who submits a valid Claim, payment as described above will be issued¹, so long as providing such Compensation does not exceed the Settlement Cap Maximum. If providing each Claimant with such Compensation will exceed the Settlement Cap Maximum, then in such circumstances each Claimant's Compensation shall be reduced on a *pro-rata* basis.

HOW DO I ASK FOR A PAYMENT?

To receive Compensation, eligible Class Members must submit a Claim Form to the Claims Administrator through the Settlement Website, by email, or by mail. The Claim Form only takes 3-5 minutes to complete. No proof of purchase is necessary.

WHEN SHOULD I MAKE A CLAIM?

Immediately - the Claim Form is already available on the Settlement Website at www.AutolightClaims.ca or you can obtain one by contacting the Claims Administrator at 1-844-562-4210. You should act as quickly as possible, ideally you should do so before the date of the Settlement Approval Hearings, which will further extend the deadline. A definite Claim Deadline will be set if and when the Settlement is approved by the Courts. Please consult the Settlement Website for an update of the delays that will be set by the Courts.

WHAT ARE YOUR OPTIONS?

If you are a Class Member, you may (1) send in a Claim Form; (2) object to the settlement; (3) exclude yourself (Opt-Out); or (4) do nothing.

If you don't want to be legally bound by the settlement, you must opt-out. To do so, you must complete and submit an Opt-Out Form to the Claims Administrator. The manner in which you opt-out is available on the form found on the Settlement Website; the delay to do so will be set by the Courts. Residents of Quebec must in addition give notice to the Clerk of the Superior Court of Quebec. Anyone who opts out cannot object to the Settlement, will not be bound by the Settlement Agreement, and will not be eligible to claim benefits under the Agreement, but may be eligible to pursue an individual claim.

To object to or to make representations regarding this proposed Settlement, you must attend one of the Settlement Approval Hearings. You should also notify the Claims Administrator in writing through the website, by email or by mail at least 15-days before the hearing and provide your reasons summarily.

WHEN AND WHERE WILL THE COURTS DECIDE TO APPROVE THE SETTLEMENT?

The Ontario Superior Court of Justice and the Superior Court of Québec will hold hearings to consider whether to approve the Settlement. Each of the Courts must be satisfied that the Settlement is fair, reasonable and in the best interests of Class Members.

Settlement Approval Hearings have been scheduled as follows:

¹ less the withholding owing to the *Fonds d'aide aux recours collectifs* (for Quebec residents only and if applicable).

Ontario Action (for Canadian residents other than Quebec) – Month 00, 2016 at 9:30 A.M. in room xxx of the Courthouse located at 161 Elgin St., Ottawa, Ontario
Quebec Action (for Quebec residents) – Month 00, 2016 at 9:30 A.M. in room 2.08 of the Courthouse located at 1 Notre-Dame St. East, Montréal, Québec

Please check the Settlement Website to confirm these dates, as they are subject to change. You do not have to attend the hearings but you may do so if you wish. However, you must do so if you wish to object or make representations regarding the Settlement.

WHEN WILL I BE PAID?

Cheques will only begin to be mailed to eligible Class Members for Compensation at the earliest starting on **[150 days from the latest Approval Order Hearing]**, assuming that the Settlement is approved and that such order/judgment has become final and binding.

HOW CAN I GET MORE INFORMATION?

This Notice summarizes the proposed Settlement. More details are in the Settlement Agreement. You can get a copy of the Settlement Agreement and detailed information on how to obtain or file a Claim, Opt-Out or Object on the Settlement Website at www.AutolightClaims.ca. For any other information, please contact the Claims Administrator at:

Bruneau Group Inc.
Nelson P.O. 20187 – 322 Rideau St.
Ottawa, Ontario K1N 5Y5
Tel: **1-844-562-4210**
Email: info@autolightclaims.ca

WHO REPRESENTS ME?

Class Counsel, or the law firms representing the Plaintiffs, are the following:

Consumer Law Group P.C.
251 Laurier Ave. West, Suite 900
Ottawa, Ontario K1P 5J6
jorenstein@clg.org

Consumer Law Group Inc.
1030 rue Berri, Suite 102
Montréal, Québec H2L 4C3
agross@clg.org

The Courts will also consider a request from Class Counsel for counsel fees, disbursements and taxes. Class Counsel has pursued this lawsuit wholly on a contingency basis and has agreed that they would only be paid their legal fees if there was a Settlement or recovery following a successful outcome. They will seek approval from the Courts of \$525,000 plus applicable taxes, which will be paid for from the Settlement Amount. The Plaintiffs will also seek honorarium payments of \$5,000 each.

To remain updated and to find out the deadlines to file a claim or opt-out, please consult the Settlement Website.

***This Notice has been approved by the Ontario Superior Court of Justice
and the Superior Court of Québec.***

Exhibit R-3
Provisional Claim Form

**IN RE: CANADIAN OSRAM SYLVANIA PREMIUM AUTOMOTIVE LIGHTING
MARKETING & SALES PRACTICES LITIGATION**

SETTLEMENT CLAIM FORM

To receive a payment, you must complete this Claim Form and submit it online at www.AutolightClaims.ca, by email at info@autolightclaims.ca or by mail at **Sylvania Automotive Lighting Settlement, Nelson P.O. 20187 – 322 Rideau St., Ottawa, Ontario, K1N 5Y5**

A. CLASS MEMBER INFORMATION

LAST NAME	FIRST NAME
<input type="text"/>	<input type="text"/>

Street Address

City	Province	Postal Code
<input type="text"/>	<input type="text"/>	<input type="text"/>

Telephone Number

E-mail Address (optional)

B. PURCHASE INFORMATION

Did you purchase one of the products below between September 22, 2005 and December 31, 2014?
YES NO

- SilverStar ULTRA, SilverStar, XtraVision, or Cool Blue replacement headlight capsules;
- SilverStar, XtraVision, or Cool Blue sealed beam headlights; or
- SilverStar fog or auxiliary lights.

C. SIGN AND DATE YOUR CLAIM FORM

I declare or affirm, under penalty of law, that the information in this Claim Form is true and correct to the best of my knowledge. I understand that my claim form may be subject to verification and Court review.

Signature: _____ Date: _____

D. Explanations

No proof of purchase is necessary to submit a claim.

Payment amounts to eligible Class Members will vary depending upon the number and amounts claimed by all Class Members and other adjustments and deductions as specified in the Settlement Agreement. The amount could be between CDN \$12 up to a maximum of CDN \$24, less the withholding owing to the *Fonds d'aide aux recours collectifs* (for Quebec residents only and if applicable), regardless of how many products were purchased. If the total amount of all claims submitted by all Class Members exceeds the total available relief, each eligible Class Member's award shall be reduced on a *pro rata* basis.

Be advised that cheques will only begin to be mailed to eligible Class Members for Compensation hereunder no earlier than [150 days from the latest Approval Order Hearing].

Should you move in the time between when you submit this Claim form and when payment is made, it is your responsibility to inform the Claims Administrator of your change of address.

Questions? Visit www.AutolightClaims.ca or call, toll-free, 1-844-562-4210.

Exhibit R-4
Provisional Opt-Out Form

**IN RE: CANADIAN OSRAM SYLVANIA PREMIUM AUTOMOTIVE LIGHTING
MARKETING & SALES PRACTICES LITIGATION**

OPT-OUT FORM

Class Members are bound by the terms of the Settlement Agreement, unless they opt-out of the class action.

If you opt-out, you will not be entitled to make a claim or to receive any Compensation pursuant to the Settlement Agreement. If you opt-out, you should be aware that there are strictly enforced time limits within which you must take formal legal action to pursue your own claim. By opting-out, you will take full responsibility for taking all necessary legal steps to protect your claim.

If you wish to opt-out, you must complete and submit by mail the present Opt-Out Form to the following address:

Sylvania Automotive Lighting Settlement
Nelson P.O. 20187 – 322 Rideau St.
Ottawa, Ontario K1N 5Y5

Class Members who want to opt out and who are residents of Quebec must IN ADDITION give notice to the Clerk of the Superior Court of Québec at:

Clerk of the Superior Court of Québec
Palais de Justice of Montreal
1, Notre-Dame Street East
Montreal (Quebec) H2Y 1B6
Court file no. 500-06-000710-141
District of Montreal

**THIS IS NOT A REGISTRATION FORM OR A CLAIM FORM.
IT EXCLUDES YOU FROM MAKING A CLAIM IN THE SETTLEMENT.
DO NOT USE THIS FORM IF YOU WANT TO RECEIVE BENEFITS UNDER THE
SETTLEMENT.**

Name: _____

Address: _____

Telephone: _____

Email: _____

Identification of person signing this Opt-Out Form (please check):

I represent that I purchased a Covered Product during the Class Period and am the above Identified Class Member. I am signing this Opt-Out Form to EXCLUDE myself from entitlement to benefits under the Settlement Agreement.

Purpose of Opting-Out (optional):

I UNDERSTAND THAT BY OPTING OUT I WILL NEVER BE ELIGIBLE TO RECEIVE ANY COMPENSATION PURSUANT TO THE OSRAM SYLVANIA PREMIUM AUTOMOTIVE LIGHTING MARKETING AND SALES PRACTICESSETTLEMENT AGREEMENT

I wish to opt out of the Osram Sylvania Premium Automotive Lighting Marketing and Sales Practice Settlement Program in Canada.

DATE: _____

Name of Class Member

Signature of Class Member